

ORIENTEERING RESULTS

Bois-de-Liesse Nature Park — May 16, 2010

3 — Long 8.1 km (probable best route) 17 controls				
			O-Club	Time
1	Francis	Falardeau	Ramblers	0:27:54
2	Lukas	Wildi	Ramblers	0:44:53
3	Jake	Brennan		0:45:46
4	Dmitri	Golovanov	Ramblers	0:51:22
5	Gary	Davies		0:51:59
6	Nick	Preda	Ramblers	1:02:14
7	Christian & Hugo	Reid	Ramblers	1:04:48
8	Nick & Olive	Mirus / Bailey		1:09:50
9	Paul	Bishyk	Ramblers	1:11:27
10	Eric	Lillie	Ramblers	1:12:07
11	Benoit	Thibault	Ramblers	1:12:31
12	Chris & Kerry	Wyatt		1:14:30
13	Jessica	Auer	Ramblers	1:14:36
14	Jeff	Blezius	Ramblers	1:17:37
15	Elaine	S	Ramblers	1:18:32
16	Robert	Darby	Ramblers	1:20:42
17	Jean-François	Thibault	Ramblers	1:24:11
18	Vladimir	Gavrilov	Ramblers	1:25:06
19	Cheryl	Baker		1:33:06
20	Charles + Nicolas, 15	Melancon	Ramblers	1:39:36
21	Claude	Nadon		1:43:19
22	Marc & Thomas	Davignon	Ramblers	1:53:52
23	Nathalie & Marc	Rossat / Tesson		1:54:01
24	Steve	Cabilio	Ramblers	2:05:25
25	Norman	Ness	Ramblers	2:20:45
26	Celestine	Segers	Ramblers	3:23:10
27	Thomas / Verena / K.	Strecko / Seufert / Bathour		2:22:30
28	Maurice	Alain	Ramblers	DSQ -errs@6,9
2 — MIDDLE 4.7 km (12 controls)				
1	Doug	Balmer	Ramblers	0:43:36
2	Istvan & Stefan	Losonczl / Bracher		0:54:14
3	Bill	Lynam	Ramblers	1:03:36
4	Marlène & Ugo	de Oliveira / Crête	Ramblers	1:06:10
5	Christine	Fähndrich	Ramblers	1:24:32
6	Roman	Lewandowski (13 yrs.)		1:13:15
7	Siu Ming & Alison	Wong / Cabana-Wong		1:32:30
8	Louis & Darlene	Robidchaud / Scott	Ramblers	1:40:45
9	Larry, Karen, Wendy	Brown / Stormont-Rindress	Ramblers	1:41:57
10	Lina	Gavrilova	Ramblers	1:52:21
11	Barry & Francine	Lambert / Golding	Ramblers	1:53:20
12	Danielle & Suzanne	St-Aubin		1:57:00
13	Sylvie	Perrault grp (3 adultes+2 de 12 ans)		2:30:00
.	Franck & Sophie	Bertoux + Hugo,6; Mathieu,5; Nicolas,12		DSQ- @#5
.	Chantal & Martin	Chenel / Crevier		DSQ- @#9
.	Olivier & Sylvie	Meyer + Louis 9; Batiste 6		DSQ- @#4,#9
.	Jeff	Duffau group: 2 adults, 2 children		DSQ- 6 errors
.	Mary Ellen	Montague	Ramblers	DNF
.	Lauren & Katie	Brown	Ramblers	DNF
.	Akram & Evelynne	Rahmani / Barten		DNF
	Francis	Falardeau	2nd RUN	Ramblers 0:23:26
1 — Short 3.1 km (9 controls)				
1	Christian & Nathalie	Reid/Patenaude + Camille,11; Lea,8	Ramblers	0:27:51
2	Marie-Joëlle	Masse		0:34:53

3	Stanley	Lee	Ramblers	0:36:20
4	Eric	Monnier + Juliette, 10		0:49:05
5	Denise	OBriain + Ryan, 5; Kyle, 3	Ramblers	0:56:36
6	Martin & Luz Maria	Wiedenhoff + Mikaela, 4; Matias, 2	Ramblers	1:13:21
7	David & Lyla	Chauvineau + Alexandre 10; Guillaume 7		1:18:00
8	Line	Parent		1:24:45
9	Carole & Dan	Brunet / Macoosh + Benjamin, 11	Ramblers	1:28:00
10	Badri & David	Salarpour & Hill + 2 youths: 6 & 5		1:28:15
11	Marc	Butz fam.: 2 adultes + 2 enfants		1:35:53
12	Rajiv	Abraham & 3 other adults		2:12:50
.	Lucia & Liliane	Cantore		missed #9
.		Dolz & Maini group: 2 adults; 3 child.		#7 wrong
.	Jeff & Bahi	Hodes & Elibrachy		DNF - #6-9
	Francis	Falardeau 3rd RUN	Ramblers	0:21:30
	63 "Starts". Participation: 97 adults + 5 child of 12–15 yrs. + 23 children under 12 : 125			
	<i>Ramblers Orienteering Club</i>			

Ramblers Orienteering Club

RAPPORT D'ÉVÉNEMENT

Parc Nature du Bois de Liesse – 16 mai 2010

Encore une belle journée pour la course d'orientation! Le temps était ensoleillé et la température parfaite. 125 personnes ont pris part à l'évènement, incluant les enfants participant avec leurs parents.

À cause des restrictions imposées par le parc, nous avons été obligés de placer nos contrôles sur le bord des sentiers. Il y avait quatre exceptions dans une section boisée à l'extérieur des limites du parc qui ont été utilisées dans les parcours plus longs. Que nous nous attendions à ce qu'ils respectent strictement la règle de rester dans les sentiers. Pas de raccourcis! Heureusement, le parc a plusieurs sentiers interconnectés offrant différents choix de route.

Donc, considérant cette journée en piste, les parcours étaient-ils trop **faciles**?

À écouter les commentaires de quelques-uns des orienteurs après la rencontre et en regardant les résultats, il semble que des erreurs peuvent encore être commises, même si le parcours et le terrain ne sont pas si complexes.

Les erreurs de balise continuent d'être problématiques, particulièrement chez les débutants – même si ça ne devrait pas. Toutes nos balises ont un code à 2 caractères (chiffres ou lettres). Le code pour chaque point est écrit sur la liste de description des contrôles que chacun reçoit avec sa carte. Prendre un instant pour vérifier que le code trouvé correspond au code de la liste permet d'éviter des déceptions dans les résultats.

Il y avait trois parcours différents. Le LONG, à 8,1 km (--distance du meilleur itinéraire probable), a pris seulement 27:54 à **Francis Falardeau** pour le terminer et, non satisfait d'une telle séance d'entraînement, il a couru les deux autres parcours (officieusement) pour un total de 72,8 minutes, pour 38 balises et 16 km. En regardant les événements précédents, Francis ne ralentit pas! **Lukas Wildi** et **Jake Brennan** ont terminé 2^{ème} et 3^{ème} sur le long, avec des temps de 0:44:53 et 0:45:46 respectivement.

Dans le parcours MOYEN, **Doug Balmer** a eu une avance confortable sur ses rivaux. Son temps pour les 4,7km a été de 0:43:36. La 2^{ème} place, en 0:54:14, est allée à une équipe qui en était à ses premières expériences en orientation. **Istvan Losonczi** et **Stefan Bracher** sont venus avec un groupe du *Montreal Outdoor Adventure Club*. (La plupart des membres du MOAC ont eu des performances louables!) Le 3^{ème} sur le parcours a été **Bill Lynam** (1:03:36). La première femme est une nouvelle de cette année qui s'est jointe au club récemment - **Christine Fährdrich**. Elle a parcouru les 12 balises en 1:24:32.

Le parcours COURT a eu le moins de départs, même s'il a eu la plupart des familles avec jeunes enfants. Une telle famille (**Christian Reid & Nathalie Patenaude** avec leurs enfants de 8 et 11 ans) a parcouru les 3,1 km en coup de vent en 0:27:51. Une autre nouvelle, **Marie-Joëlle Masse** a pris 7 minutes de plus pour arriver en 2^{ème} et le vétéran, **Stanley Lee**, est arrivé 3^{ème} en 0:36:20.

FÉLICITATIONS à tous les participants ... et MERCI à ceux qui ont contribué à la rencontre ou ramassé les balises après... Elaine, Bruce, Sylvie, Marc, Thomas, Gloria ?

John

Ramblers Orienteering Club

MEET REPORT: Bois-de-Liesse Nature Park – May 16, 2010

Another beautiful day for Orienteering! The skies were sunny and the temperature was just right. 125 people took part, including children participating with their parents.

Because of the restrictions imposed by the park, we were obliged to place our controls on the edge of trails. There were four exceptions in a section of woods outside the park boundary that were used on the longer courses. Competitors were also reminded that we expected them to adhere strictly to the stay-on-trails rules. No short cuts! The courses were planned bearing this rule in mind and so fairness in the competition relied on everyone's compliance. Fortunately, the park has a lot of interconnecting trails and side paths, allowing for some route choice options.

So, in view of all the trail running, were the courses too easy? Listening to some of the Orienteers after the meet and looking now at the results, it seems that mistakes can still be made even when the course or the terrain is not all that complex.

Mis-punching continues to be a problem, especially among first-timers – even though **it need not be**. All of our control flags have a 2-digit code number (or letters) on them. The code for each flag is printed on the “control descriptions” form that everyone receives with their map. Taking a moment to verify that they agree can avoid disappointments in The Results.

There were three different courses. The Long, at 8.1 km (probable-best-route distance), took **Francis Falardeau** only 27:54 to run around, and not being satisfied with such a short workout, he later ran the two other courses (unofficially) for a total O-experience of 72.8 minutes, for 38 controls and 16 km. Looking at previous events, Francis isn't slowing down a bit !!

Lukas Wildi and **Jake Brennan** placed 2nd and 3rd on the LONG, with times of 0:44:53 and 0:45:46 respectively.

In the MIDDLE distance event **Doug Balmer** had a comfortable lead over his closest rivals. His time for the 4.7 km was 0:43:36. 2nd spot, in 0:54:14, went to a team of newcomers to local Orienteering. **Istvan Losonczi** and **Stefan Bracher** came as part of a group from the *Montreal Outdoor Adventure Club*. (Most of the MOAC members did commendably well!) 3rd on the course was **Bill Lynam** (1:03:36). The top woman was a newcomer this year and a recently-joined club member – **Christine Fährdrich**. She covered the 12 controls in 1:24:32.

The SHORT course had the fewest “starts”, although it had the majority of families with young children. One such family (**Christian Reid & Nathalie Patenaude**) breezed around the 3.1 km with their 8- and 11-year old kids in 0:27:51. Another first-timer, **Marie-Joëlle Masse** was 7 minutes back for 2nd place and veteran, **Stanley Lee**, was 3rd in 0:36:20.

CONGRATULATIONS to all who did well ... and THANKS to those who helped with the meet or picked up flags afterwards... Elaine, Bruce, Sylvie, Marc, Thomas, Gloria ... ?

John